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Tekltk 09.10.2018 § 86

 Valmistelija: kiinteistöpäällikkö Ilpo Hyytiä, puh. 044 797 6859,
 etunimi.sukunimi@heinola.fi

 Timo Erkkilä ensimmäisenä allekirjoittajana ja 19 valtuutettua ovat
1.10.2018 jättämässään valtuustoaloitteessa esittäneet, että Kailaan
kou lun pääasiallisena rakennusaineena käytetään puuta.

 Valtuustoaloitteessa todetaan mm. Heinolassa olevan monipuolista
puu alan osaamista ja että koko Itä-Hämeen alueen elinvoimaa voi-
daan kasvattaa edistämällä puun käyttöä. Aloitteessa viitataan myös
val ta kun nan hallituksen sekä ympäristöministeriön hankkeisiin ja tu-
ki oh jel miin puurakentamisen edistämiseksi.

 Vuoden 2018 alussa tuli voimaan uusi paloturvallisuutta koskeva
ase tus, joka mahdollistaa puun käyttöä laajemmin kou lu ra ken nuk sis-
sa kuin tähän asti. Esim. jos rakennus varustetaan au to maat ti sel la
sammutuslaitteistolla (sprinkler) voidaan P2-paloluokassa tehdä ne li-
ker rok si nen puurunkoinen koulurakennus. Myös puun käytölle si sä-
ver houk sis sa on tullut helpotuksia tietyin edellytyksin.

 Puusta rakentaminen voi tarkoittaa useaa eri rakennustapaa. Hir si ra-
ken ta mi nen on tähän asti ollut vuosikymmeniä lähinnä ke sä mök kien
rakennustapa, mutta viime vuosina se on yleistynyt oma ko ti ta lois sa
sekä julkisessa rakentamisessa lähinnä päiväkotien ja kou lu jen
rakennustapana.

 Massiivipuulevy (CLT, Cross Laminated Timber) on suhteellisen uu si
tuote Suomessa rakennustuotteena. Se valmistetaan teollisesti lii-
maa mal la ristiin useita kerroksia höylättyä sahatavaraa ja näin saa-
daan aikaan isoja massiivipuuelementtejä, joita voidaan käyttää kan-
ta vi na rakenteina mm. ulkoseinissä ja välipohjissa usein yhdistettynä
lii ma puu run koon.

 Rankarakenteet tehdään kantavista runkotolpista tai palkeista ja vä-
lei hin asennetaan eristeet ja sisäpuolelle höyrynsulkumuovi ja ra ken-
nus le vy ja ulkopuolelle tuulensuojalevy ja ulkoverhous. Tämä ta pa
on oikeastaan peräisin jo 40-luvulta, kuitenkin siten että eris te ma te ri-
aa lit ja kerrospaksuudet ovat muuttuneet vuosikymmenten saa tos sa.
Villaeristeisen rankarakenteen toimivuus perustuu tiiviiseen si sä pin-
taan ja tässä on myös rakenteen heikkous. Jos höyrynsulku ei pidä,



on rakenne erittäin vaurioherkkä. 

 Kailas-talon hankesuunnitelma on hyväksytty  val tuus tos sa 11.6.2018
§ 35. Kokouksessa tehtiin esitys, että rakennus to teu tet tai siin
pääosin puurakenteisena, mutta äänestyksessä esitys hä vi si ää nin
31-11, 1 tyhjä. Rakennuksen rungosta on päätetty kau pun gin hal li tuk-
ses sa hankesuunnitelman käsittelyn yhteydessä 4.6.2018 § 129
seuraavasti: ”Rakennuksen runko on suunnittelijoiden esit tä mä op ti-
maa li nen ratkaisu, jossa otetaan huomioon koululle han ke suun ni tel-
mas sa esitetyt tavoitteet, kestävän kehityksen tavoitteet ja ener gian
kulutuksen tavoitteet.” Tämä päätös jättää mahdollisuuden kai kil le
runkomateriaaleille ja eri vaihtoehdot tarkastellaan eh do tus suun nit te-
lu vai hees sa.

 Valtuustoaloitteessa viitataan Heinolan yritysten puuosaamiseen, mi-
kä valtakunnan tasolla onkin hyvää luokkaa ja saanut tunnustusta.
Puu ra ken ta mi sen osaamista on laajalti myös muualla val ta kun nas sa,
ja mahdollisten hankintojen kohdentaminen Heinolan ja Itä-Hä meen
alueelle on kuntia säätelevän hankintalain takia erittäin vai keaa ja
poikii helposti valituksia markkinaoikeuteen, jos hankintoja ra ja taan
liian tiukasti.

 Yhteenvetona edellisestä voidaan todeta, että suunniteltaessa Kai-
las-ta loa ei mitään vaihtoehtoa ole vielä suljettu pois, vaan run ko rat-
kai su harkitaan ehdotussuunnittelun yhteydessä noudattaen kau pun-
gin hal li tuk sen linjausta. Puu on yhtenä varteenotettavana vaih to eh to-
na mukana. Tärkeämpää kuitenkin on, että oikea materiaali on oi-
keas sa paikassa.

  Esityslistan liitteenä 4 valtuustoaloite.

Ehdotus: Vs. teknisen toimen johtaja (AM): Tekninen lautakunta päättää

 1) ottaa tämän kokouskutsussa mainitsemattoman asian kä si tel tä-
väk si tässä kokouksessa ja

 2) esittää kau pun gin hal li tuk sel le ja edelleen valtuustolle edellä ole-
van vas tauk se naan Timo Erkkilän ym. valtuustoaloitteeseen.

Päätös:  Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Muutoksenhaku: muutoksenhakukielto

Tiedoksianto:  Jatkokäsittely kaupunginhallitus

Khall 15.10.2018 § 203
 Heinolan kaupunginvaltuuston 6.3.2017 hyväksymän hal lin to sään-

nön 110 §:n mukaan valtuustoryhmällä ja valtuutetulla on oi keus teh-



dä kirjallisia aloitteita kaupungin toimintaa ja hal lin toa koskevissa
asiois sa. Aloite on sitä enempää käsittelemättä lä he tet tä vä kau pun-
gin hal li tuk sen valmisteltavaksi. Valtuusto voi päättää, että aloit tees sa
tarkoitetun asian valmistelusta käy dään lähetekeskustelu.

  Esityslistan liitteenä 2 on valtuuston kokouksessa 1.10.2018 jätetty
val tuus to aloi te.

Ehdotus: Kaupunginjohtaja (JP): Kaupunginhallitus päättää vastata 1.10.2018
jä tet tyyn valtuustoaloitteeseen 'Kailaan koulun ra ken ta mi nen pää-
asial li se na rakennusmateriaalina puu' edellä ole vas ta teknisen lau ta-
kun nan valmistelutekstistä ja päätöksestä il me ne väl lä tavalla ja esit-
tää, että valtuusto toteaa

 1) vastauksen riittäväksi ja

 2) asian aloitteena loppuun käsitellyksi.

Päätös:  Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Muutoksenhaku: muutoksenhakukielto

Jatkokäsittely: valtuusto
Valt 12.11.2018 § 58 Esityslistan liitteenä 4 on valtuuston kokouksessa 1.10.2018 jätetty

val tuus to aloi te.

Ehdotus: Kaupunginhallitus: Valtuusto päättää todeta

 1) vastauksen riittäväksi ja

 2) asian aloitteena loppuun käsitellyksi.

Päätös:  1) Valtuutettu Fuat Wafin esitti valtuutettu Tuomo Vesikon kan nat ta-
ma na, että Valtuusto esittää tekniselle lautakunnalle pyynnön harkita
to teut taa Kailaan koulun rakennuttaminen elinkaarimallilla ja siten,
et tä rakennusmateriaalina käytetään merkittävässä määrin puuta.
Asia tulisi saattaa päätöksentekoon vielä kuluvan vuoden aikana.

 Puheenjohtaja totesi, että asiasta käydyn keskustelun kuluessa val-
tuu tet tu Wafin on tehnyt kaupunginhallituksen ehdotuksesta poik kea-
van kan na te tun esityksen, joten asiasta on äänestettävä. Pu heen joh-
ta ja esit ti, että tarvittava äänestys toimitetaan koneellisesti niin, että
ne, jot ka kannattavat kaupunginhallituksen ehdotusta, ää nes tä vät
"jaa", ja ne, jotka kannattavat valtuutettu Wafinin tekemää esi tys tä,
ää nes tä vät "ei". Äänestysmenettelyehdotus hyväksyttiin yk si mie li-
ses ti.

 Suoritetussa äänestyksessä annettiin



 15 "jaa" -ääntä, ja
 28 "ei" -ääntä

 Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä 1.

 Puheenjohtaja totesi valtuuston äänin 28 vastaan 15 hyväksyneen
val tuu tet tu Wafinin esityksen asiassa.

 Puheenjohtaja totesi valtuutettu Kekkosen tehneen valtuutettu Pel to-
sen kannattamana jo äänestystä edeltäneen keskustelun aikana toi-
men pi de aloit teen uuden kouluverkkopäätöksen tekemisestä tuoreilla
op pi lasennus teil la, mutta koska ehdotettu toimenpidealoite laajentaa
teh tyä päätöstä mennen eri asiaan, sitä ei hallintosäännön mukaan
voi da käsitellä.

 Valtuutettu Tuomo Vesikko poistui kokouksesta tämän pykälän kä sit-
te lyn aikana. LiNy:n 1. varavaltuutettu Anne Ronkainen saapui ko-
kouk seen hänen tilalleen.

 2) Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

 Pöytäkirjan liitteenä 2 on valtuuston kokouksessa 1.10.2018 jätetty
val tuus to aloi te.

Muutoksenhaku: muutoksenhakukielto

Tiedoksianto: Sähköposti  aloitteen tekijä
   tekninen lautakunta


